
 
„Dost mi to otevřelo oči. 

Líbilo se mi, jak otevřeně 
jsme si povídali o citech 

druhých.“ 
 

„Uvědomil jsem si, že slova 
mají obrovskou moc. Je 

třeba si důkladně rozmyslet, 
co chceme říct, než to 
řekneme doopravdy.“ 

 
„Bylo to pro mě snadno 
pochopitelné. Děkuji.“ 

 
„Uvědomil jsem si, že 

důležité je žít dobře svůj 
skutečný život. Internet je 

jen doplněk.“ 
 

„Musím prostě nejdřív začít 
u sebe.“ 

 
„Došlo mi, že důvěra je 
nejdůležitější na světě.“ 

 

 Ohlasy žáků: 
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Objednávaná témata programů 

 

 Festival Kristfest 
Young, kde budu 
„učit“ ED 

 Hledání finančních 
zdrojů pro další 
školní rok 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

LLudvi 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ludvík se sbalil do kufru a jel se 

mnou učit o Bibli do Karviné. 

 
Hanička se mnou jela 3x na 

sever. Moc jí to bavilo! 

 
Čekání na zastávce ve 

Veltrubech po úplně posledním 
programu tohoto školního roku 

Docestováno. Prozatím.  

 
Husí stopy, které si vyrobily děti 
ze třetí třídy a sestavily z nich 

jednu velkou stopu. Mám naději, 
že i programy ED zanechaly 
letos v dětech trvalý otisk. 

 

Za rok 2016/2017 jsem 
oslovila 2807 žáků ve 266 

vyučovacích hodinách. 

Málokterý citát by trefněji vystihl letošní cestovatelské jaro. Kromě 

výpravy na Slezsko do Karviné, kam jsem jela učit programy o Bibli, 

jsem v květnu ještě dvakrát jela do Varnsdorfu a jednou v červnu na 

týden do Šluknova. Nezahálela jsem ani doma, na Kolínsku, učila 

jsem v okolních městečkách a vesnicích. Takže možností poznávat 

Boží dílo na svých cestách jsem měla opravdu hodně.  

Letošní jaro tedy bylo pro mě dost náročné. Když se však ohlédnu, 

věřím, že všechna ta dřina měla smysl. 

Byla to radost, povídat si se sedmáky o tom, jakou moc mají naše 

slova. Pomoci jedné třídě uvědomit si, že i když svůj kolektiv 

zhodnotili spíše zdrženlivě, při hře se žáci úplně automaticky spojili 

a jako jeden tým elegantně splnili těžký úkol, čímž ukázali, že jsou 

lepší parta, než si mysleli. Poslouchat žáky čtvrté třídy, jak se 

nemohou rozhodnout, co je pro ně důležitější, jestli úcta nebo 

pokora, a nakonec si do „husí stopy“, kterou si jako připomínku na 

odkaz Jana Husa odnášeli domů, napsali obojí a pro jistotu přidali 

ještě odvahu a odpuštění.  

Jednoho programu s názvem „Moc slova“ se kromě třídní učitelky 

zúčastnila ještě další vyučující, která se přišla na začátku, dle svých 

slov, jen „na chviličku mrknout, ze zvědavosti“ a pak zůstala celé 

dvě hodiny. Na konci mi přišla říct: „Jsem moc ráda, že jsem tu 

byla. Myslím, že mám sama o čem přemýšlet.“  

Jiná paní učitelka po programu „Jak překonat starosti ve škole“ 

s pátou třídou, konstatovala: „Asi jste si toho všimla, dnes jste mě 

dojala až k slzám. Děti se nepřestávají chodit ptát, co by pro ostatní 

mohly udělat.“ Nutno dodat, že výuka v této třídě byla opravdu velmi 

náročná. 

Tyto reakce dětí i paní učitelek mi dávají naději, že programy Etické 

dílny® opravdu mají vliv. Považuji to stále za zázrak a výsadu, které 

se i díky vaší podpoře můžu účastnit. Děkuju. A přeju krásné 

prázdniny! 

Poznávej ho na všech svých cestách, on sám 

napřímí tvé stezky. 

     Přísloví 3,6 

Milí přátelé! 
Zprávy od Idy, červen 2017 

Aktuální výzvy: 

 

 

Ida.pencova@etickedilny.cz 
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Ludvík se od dětí 
inspiroval a pořídil si 

spinner!  
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